



Paris, February 11th, 2025

The Shared Wood Company is pursuing its development and is thrilled to announce the opening of a subsidiary in the Democratic Republic of Congo (DRC).

On behalf of investors, sWc Kongo will be developing integrated REDD+ programs in forest concessions with the view to (i) avoiding deforestation and forest degradation, and (ii) alleviating poverty within forest dependent communities.

In close cooperation with the government of the DRC (and its decentralized services) and local authorities, program implementation will be based on a coherent and coordinated territorial approach with the creation (and/or revitalization) of local development committees, pillars of a participatory and inclusive natural resources management.

sWc emissions reduction programs build on lessons learnt from the Forest Investment Program (FIP), Global Environment Facility (GEF), Central African Forest Initiative (CAFI) and Forest Carbon Partnership Facility (FCPF) funded projects that the DRC, with the World Bank support, piloted in the Mai-Ndombe province for years.

Among planned activities, without being exhaustive, programs will promote through payments for environmental services: (i) the development of agroforestry systems in the rural complex (as an alternative to slash-and-burn agriculture) and perennial crops (coffee, cocoa, oil palm, etc.) in forested landscapes; and (ii) the protection of savannahs against bushfires for their natural regeneration as well as the protection of forest mosaics with high conservation value.

Thanks to a first investor that sWc Kongo thanks and commends, the company is launching today a first operation for less emissions and better livelihoods in remote rural territories.

With around 100 staff to start with, sWc Kongo is engaging in the long run with 74 forest communities within large swaths of tropical rainforests (400,000 hectares) to make a better world.

Welcome to all the new colleagues who will be joining the company.

Paris, le 11 février 2025

The Shared Wood Company poursuit son développement et a le plaisir d'annoncer l'ouverture d'une filiale en République Démocratique du Congo (RDC).

Pour le compte d'investisseurs, sWc Kongo développera des projets intégrés REDD+ dans des concessions forestières afin d'y éviter la déforestation et la dégradation des forêts et d'y réduire la pauvreté des communautés qui en dépendent.

En collaboration étroite avec le gouvernement de la RDC (et ses services décentralisés) et les autorités locales, la mise en œuvre des programmes reposera sur une approche territoriale cohérente

et coordonnée avec la création (et/ou la revitalisation) de comités locaux de développement, piliers d'une gestion participative et inclusive des ressources naturelles.

Les programmes de réduction des émissions de sWc s'inspireront de ce que la RDC, avec le soutien de la Banque mondiale, a expérimenté dans la province du Maï-Ndombe pendant des années dans le cadre des projets financés par le Programme d'investissement forestier (PIF), le Fonds pour l'environnement mondial (FEM), l'Initiative pour les forêts de l'Afrique centrale (CAFI) et le Fonds de partenariat pour le carbone forestier (FCPF).

Parmi les activités projetées, et de façon non limitative, les programmes promouvront grâce aux paiements pour services environnementaux : (1) le développement de systèmes agroforestiers dans le complexe rural (comme alternative à l'agriculture sur brûlis), et de cultures pérennes (café, cacao, palmier à huile, etc.) dans les paysages forestiers, et (2) la mise en défens de savanes contre les feux de brousse pour leur régénération naturelle et la protection de mosaïques forestières à haute valeur de conservation.

Grâce à un premier investisseur que sWc Kongo remercie et félicite, la compagnie lance aujourd'hui une première opération pour moins d'émissions et de meilleurs moyens de subsistance dans des territoires ruraux reculés.

Avec une centaine de collaborateurs au départ, la compagnie s'engage dans le long terme auprès de 74 communautés au sein de vastes étendues de forêts tropicales humides (400,000 hectares) pour un monde meilleur.

Bienvenue à tous les nouveaux collègues qui vont bientôt rejoindre la compagnie.

